



MUZAKARAH

SULTAN NAZRIN MUIZZUDDIN SHAH

KEPIMPINAN DAN KEKHALIFAHAN, GAGASAN KONSTUKTIF ULAMA DAN UMARA

**KERTAS KERJA
GERAKAN KEBANGKITAN INSTITUSI
KESULTANAN DI TIMUR TENGAH**

**DISEDIAKAN OLEH :
PRPFESOR MADYA .DR. AMANI ALI**

**TEMPAT:
AMANJAYA CONVENTION CENTER
CASUARINA@MERU, BANDAR
MERU RAYA, IPOH**

**TARIKH:
25,26 dan 27 FEBRUARI 2018
(AHAD-SELASA)**

GERAKAN KEBANGKITAN INSTITUSI KESULTANAN DI TIMUR TENGAH

PM.DR. AMANI ALI

Pendahuluan

Kertas kerja ini menelusuri gerakan kebangkitan sistem pemerintahan kesultanan semula yang berlaku di Timur Tengah dewasa ini dan faktor-faktor yang menyebabkan berlaku demikian. Perbincangan ini menggunakan pendekatan sejarah, kajian lapangan secara penelitian dan perkembangan media massa untuk melihat peristiwa yang terjadi pada masa silam di Timur Tengah serta berlakunya perubahan sistem pemerintahan sampai sekarang. Dewasa ini terdapat gerakan yang berusaha untuk mengembalikan sistem pemerintahan Sultan. Usaha ini dilakukan oleh sebilangan masyarakat kerana dianggap bahawa sistem pemerintahan sultan adalah yang paling baik untuk menjalankan syariat Islam terhadap Negara tersebut. Ini adalah bukti dengan jelas dalam sejarah sistem pemerintahan Islam.

2. Latar Belakang :

Insiden yang berlaku di Tunisia sepanjang Disember 2010 dan Januari 2011 merupakan titik penting bagi peristiwa yang dilalui oleh penduduk rantau Arab dan dunia Islam. Rakyat Tunisia telah bangkit melawan penindasan, kezaliman dan rasuah yang dilakukan oleh pemerintah, keluarganya serta pembantu-pembantunya selama suku abad.

Seluruh dunia, khususnya Barat dan Zionis terkejut dengan apa yang berlaku dan tiada siapa pun dapat menahan kemarahan rakyat yang meletus di muka kezaliman. Regim-regim Arab juga dalam keadaan tidak menentu dan tersentak dengan nasib diktator Tunisia yang terpaksa melarikan diri.

Kebangkitan rakyat Tunisia memberikan peringatan jelas kepada semua pihak, di dalam dan luar Tunisia;

1. Ia memberi harapan kepada rakyat yang tertindas bahawa rakyat yang tertekan boleh mencapai kejayaan.

1. Ia memperingatkan para penindas, rejim dan pemimpin yang mengamalkan rasuah bahawa tidak ada yang kekal dan tiada jawatan yang selamat.
3. Ia adalah isyarat kepada kuasa zalim dan mereka yang menggunakan wang untuk membonekakan pemerintah dunia ketiga, terutama di negara Arab dan Islam.

Faktor-faktor ekonomi telah ditemui sebagai penentu penting bagi kelangsungan demokrasi. Walaupun pemberontakan untuk pendemokrasian dapat dijelaskan oleh pertemuan beberapa faktor, termasuk penindasan politik yang berlebihan dalam menghadapi dunia yang lebih bebas dan globalisasi, kekurangan ekonomi dan ketidaksamaan pendapatan yang semakin meningkat juga telah memainkan peranan penting. Walau bagaimanapun, pengalaman transformasi demokratik di rantau-rantau yang berbeza telah menunjukkan bahawa faktor ekonomi, tidak merupakan keadaan yang mencukupi untuk menimbulkan pergerakan untuk pendemokrasian. Begitu juga penindasan politik dengan ketiadaan struktur institusi untuk menebus tuntutan politik, tidak mencukupi untuk menghairankan pemberontakan terhadap pemerintahan autokratik. Apabila kedua-dua faktor politik dan ekonomi wujud pergerakan demokratik akan berkembang menjadi berdaya maju.

Sejarah Pemerintahan Timur Tengah

Di Mesir :

Nostalgia baru di kalangan orang Mesir untuk tempoh monarki tidak muncul dalam ruangan vakum. Antara prinsip penting revolusi 23 Julai 1952 adalah penghapusan kapitalisme dan monopoli yang membawa keadilan sosial serta ~~dan~~ meletakkan rejim demokrasi yang berfungsi untuk menghadapi gangguan politik. Namun, sehingga berlakunya ulang tahun ke-64, revolusi itu masih belum dapat dicapai.

Belanjawan Mesir untuk tahun fiskal 1948-49 mencapai 183.4 juta pound Mesir, dengan lebih 10 juta pound Mesir. Item terbesar dinamakan "Sokongan untuk Palestin," diikuti dengan pertahanan dan kemudiannya pendidikan. Cukai merupakan sumber pendapatan utama, kebanyakannya kepada golongan kaya, bukan mereka yang mempunyai pendapatan yang terhad. Bajet itu juga diperuntukkan kepada golongan miskin yang disebut "subsidi perbelanjaan". Kementerian Kewangan menganggarkan defisit belanjawan untuk tahun fiskal 2016-17 pada 319.46 bilion pound Mesir (\$ 36.2 bilion).

Zaman Raja Terakhir Mesir

- Satu *Egyptian Pound* = 08 sen USD
- Rakyat *Europa* (Eropah) bekerja di Mesir sebagai (tukang gunting rambut atau penjual di kedai runcit)
- Raja telah menutup dua *Astrologer* Emas (simpan untuk masa depan rakyat kerana ketidakperluan pada masa itu)

" Kenyataan bahawa rakyat kita hidup sekarang hanya mengesahkan bahawa eksperimen dalam peraturan republikan telah gagal. Mesir telah berubah dari negara pemiutang menjadi penghutang antarabangsa. Hutang Mesir telah mencapai hampir 300 bilion [pound Mesir] pada tahun 1969, dan Mesir terpaksa mengambil bantuan makanan Amerika, setelah menjadi pengeksport kapas utama. Lebih-lebih lagi, mata wang tempatan merosot ".

Di Bahrain:

Pada 1990, Parlimen Bahrain memutuskan untuk menjadikan Negara itu bertukar kepada Republik dan memohon raja pada masa itu untuk mengundur diri. Dalam masa 5 tahun yang seterusnya keadaan ekonomi jatuh teruk dan masyarakat terkandas dalam kemiskinan . Nilai matawang juga jatuh kepada 50 Dinar =1USD

Apabila Sheikh Hamad bin Isa Al Khalifa menjadi Emir (pemerintah) Bahrain pada Mac 1999, telah berlaku perubahan besar termasuk keanggotaan parlimen yang telah digantung pada 1975. Wanita diberi hak untuk mengundi dan tahanan-tahanan politik telah dibebaskan. Sebuah organisasi antarabangsa yang membantu hal ehwal berkaitan hak asasi manusia menerangkan bahawa transformasi ini sebagai tempoh bersejarah untuk hak asasi manusia di Bahrain. Bahrain juga maju daripada satu negara ke negara lain pada bulan Februari 2002 selepas diundi dalam Pertubuhan Bertindak Negara (National Action Charter).

(Whenever Sheikh Hamad bin Isa Al Khalifa became Emir of Bahrain in March 1999. Bahrain has undergone major changes, including the return of parliamentary life, which was suspended in 1975. Women were given the right to vote and political prisoners were released. Amnesty International described

these transformations as a historic period for human rights in Bahrain. Bahrain also moved from one country to another in February 2002 after voting on the National Action Charter).

Nilai matawang sekarang : 1 Dinar = 3 USD.

Perubahan Sistem Pemerintahan Akibat Penjajahan :

«إن الفقر وما ينتج عنه من فقدان الأمل يمثل "أرضاً خصبة" للجريمة المنظمة والحروب الأهلية والإرهاب والتطرف.»

"Sesungguhnya kemiskinan dan sesuatu yang terhasil daripada kehilangan impian adalah bumi subur untuk jenayah terancang, peperangan sivil, keganasan dan ekstremisme."

Selepas kematian Empayar Uthmaniyyah, banyak ahli sejarah telah mencatatkan kemerosotan status politik di Timur. Sistem Timur Tengah telah menjadi sejuk sejak kelahirannya melalui perpecahan dan subordinasinya kepada negara-negara yang lebih besar daripada rejim yang sama, di mana rakyat terkandas dalam ketakutan dan kemiskinan.

Oleh itu, adalah jelas bahawa pemodenan adunan penjajah dan kelahiran proses negara Arab moden (mewakili institusi politik, ekonomi, kehakiman, pendidikan dan lain-lain) adalah proses yang telah diputarbelitkan, kesan-kesan dasar ini penjajah diteruskan walaupun selepas kemerdekaan, dia memecahkan akibat daripada penandaan sempadan dan bukan pematuhan masyarakat tradisional dan sambungan mereka di rantau; bahagian budaya yang berterusan di antara golongan elit dan Barat yang fundamentalisme konservatif, konflik mazhab dan etnik dalam negara-negara di rantau akibat diskriminasi yang ada di ekonomi dalam pelbagai bentuk antara bekas jajahan dan kuasa penjajah, yang menghalang kebebasan negara, dan memberi kesan negatif kepada pembangunan ekonomi negara-negara ini.

Kerosakan Sistem Pemerintahan Sekular:

Semua kejadian yang merosot itu telah di lihat jelas di negara-negara republik kerana sistem politik. Presiden yang dilantik selepas pilihan raya yang selalu di ragu-ragu kredibilitinya kerana penipuan dan pembelian undi.

Terdapat satu lagi perbezaan asas antara revolusi Tunisia dan Mesir. Di Tunisia, tentera tidak campur tangan dalam sebarang peranan dalam kehidupan politik, sementara di Mesir, penubuhan tentera adalah penguasa sebenar di belakang

Bintang jawatan presiden sejak rampasan kuasa 1952 yang menggulingkan kerajaan dan membawa Gamal Abdel Nasser dan apa yang dipanggil "Pegawai Bebas" berkuasa. Semua presiden Mesir - Muhammad Najib, Abdel Nasser, Anwar Sadat, dan Mubarak - adalah anak tentera .

Pertubuhan tentera, dan sering dikatakan bahawa presiden mengambil kuasa dan tentera mengawal.

Sekiranya keadaan ekonomi berkembang seperti yang disebarkan, kenapa Israel menggunakan tentera Mesir dalam hal-hal yang berkaitan dengan hal ehwal luar negeri, maka rampasan kuasa militer dalam pandangan mereka mengesahkan normalisasi keadaan. Hakikatnya ialah Israel tidak perlu berunding melalui presiden, tetapi mereka mula berunding secara langsung dengan tentera, yang sangat efisien dalam melindungi perjanjian damai antara Mesir dan Israel selama tiga puluh tahun.

Rasuah, kemiskinan dan buta huruf telah tersebar di Mesir, dan bahkan kerajaan yang paling efisien di dunia memerlukan seluruh generasi untuk menghapuskannya. Walaupun demonstrasi hampir hilang, pergolakan buruh di negara ini terus berleluasa. Seperti yang telah kita lihat, orang-orang Mesir peduli akan keadaan ekonomi lebih daripada mereka mengambil berat tentang pilihan raya yang bebas dan adil, dan mereka telah membuktikan bahawa mereka jauh dari sabar dan sabar, sebagaimana yang mereka fikirkan sebelumnya. Pendek kata, revolusi baru di Mesir tidak dapat dikesampingkan. Apabila revolusi itu pecah, ia akan berusaha untuk menggulingkan penubuhan tentera. Kemudian para rakyat tidak akan menghindari bergabung dengannya kerana, mereka adalah orang yang akan memimpinnya.

Usaha-usaha kebangkitan Sistem Pemerintahan Sultan Di Timur Tengah Dewasa Ini

Dengan setiap tempoh pilihan raya presiden, atau ulang tahun Gerakan Pegawai Bebas, ada Permintaan untuk kembalinya monarki dan perasmian pewarisnya, King Ahmed Fouad II, yang kini tinggal di Paris. Untuk kempalikan sebagai raja atau presiden.

Semasa pemerintahan raja, Mesir mengedarkan makanan free kepada semua orang di seluruh Mesir dan menghantar *loader* dan kaswa Kaabah kepada Saudi. Bukan itu sahaja zaman raja Mesir yang teratas di pendidikan dan hasil tanaman dan akhlak. ilmu pengetahuan yang tinggi membuat Mesir Pembaharuan utama dan panduan untuk negara yang mencari kemajuan.

Kemunculan bendera hijau Kerajaan Mesir pada pelbagai kesempatan, terutamanya revolusi 25 Januari, tanda nostalgia bagi orang Mesir kepada zaman pemerintah raja.

Kesimpulan dan Cadangan

Nampaknya dengan ketidakpuasan yang semakin meningkat terhadap keadaan semasa, yang tidak berkembang dan tidak bertambah baik, kesedihan dan kesusahan sesetengah orang adalah nostalgia untuk era sebelum penubuhan Republik Mesir.

Malah Sisi sendiri, Marshal dan bekas ketua tentera, yang menggulingkan Farouk lebih dari 60 tahun, nampaknya menyedari pentingnya suasana dan kebanggaan tunjukkan sebagai raja dan menghias seperti raja. Pelancaran projek pembesaran Kanal Suez pada musim panas lepas telah memungkinkan untuk menampung air terusan baru di kapal layar diraja lama, sama seperti Khedive Ismael, salah seorang nenek moyang Farouk, melakukan pembukaan Kanal asal pada tahun 1869.

Fakta Raja Adalah Aset Kepada Negara :

Walaupun rusuhan serantau, tiada satu pun daripada negara diraja yang terlibat dalam arab spring kenapa ?

Kerana masalah tidak mencapai tahap ketidakstabilan di rantau ini. Pengiktirafan masalah adalah sesuatu, dan peralihan untuk menyampaikan

idea-idea yang meramalkan ketidakstabilan adalah perkara lain, terutamanya apabila aset bukan minyak seperti Jordan dan Maghribi berjaya dalam mengatasi krisis dan keupayaan untuk mengekalkan kestabilan mereka sementara Republik berada di pihak mereka. Keupayaan ini adalah panduan kejayaan dan bukan panduan kegagalan,

Terdapat dua penjelasan utama untuk kesinambungan kedudukan pertrusan raja di negara Arab. Yang pertama ialah kejayaan harta dalam mengekalkan kestabilan adalah kerana ia mempunyai "kesahihan budaya yang unik" dan yang kedua mengesahkan bahawa ia telah mengekalkan kestabilannya kerana "prestasi dalam kerajaan, termasuk pembaharuan politik."

Akhir sekali rejim kerajaan menawarkan perkhidmatan yang lebih baik kepada warganya, sementara yang kedua menekankan bahawa mereka lebih mampu mereformasi dengan lebih berkesan daripada Republik. "kerajaan diraja lebih sesuai dengan fungsi negara." Khususnya, terdapat peningkatan yang tidak ada alternatif yang berdaya maju terhadap dasar peningkatan demokrasi sebagai dasar untuk kesahihan ketertiban dan kestabilan di dunia Arab.

Kesimpulan :

Kembali Raja merupakan alat yang sangat baik untuk pemuliharaan rejim, seperti yang berlaku sebelum ini di pergerakan nasionalis Arab, dan ia merupakan alat yang berguna untuk menggerakkan sokongan untuk kumpulan Islam.

Raja-raja rantau ini berada dalam kedudukan yang lebih baik daripada republik-republik untuk merenungkan perubahan yang diperlukan sekarang. Bahawa perubahan ini memerlukan kurangka keistimewaan kerajaan dan membuka pintu untuk pluralisme yang lebih besar untuk mengukuhkan kuasa sebagai institusi politik yang berdaya maju. (Owen H. Kirby is a program officer for the Middle East and North Africa at the International Republican Institute in Washington, DC. 2017).

Kualiti ini didasarkan untuk menanamkan rasa hormat, kepercayaan dan keterbukaan di kalangan rakyat dan pemerintah di semua peringkat, dan ini adalah gaya hidup moden, untuk memupuk kepercayaan dan penghormatan serta keamanan dan keselamatan.

Rujukan

(1) For a detailed discussion of male prostitution in Luxor, see chap. 6, "Lost Dignity," in John R. Bradley, *Inside Egypt: The Land of the Pharaohs on the Brink of a Revolution* (New York: Palgrave Macmillan, 2008).

(2) "Foreign Women Threaten Social Fabric of Luxor," Al-Bawaba, February 3, 2007, <http://www.freerepublic.com/focus/f-chat/1793954/posts>.

(3) Hamza Hendawi, "Reform of Egypt's Police Hits a Wall: The Police," Associated Press, September 18, 2011, http://www.google.com/hostednews/ap/article/ALeqM5ijDBVLcbcU29FKD89PjVmzdQx_Lw?docId=bb5fc4b396774295b00163de4930f06a.

(4) Yaroslav Trofimov, "Egypt's Rulers Stoke Xenophobia," August 10, 2011, <http://online.wsj.com/article/SB10001424053111904480904576498333697580942.html>.

(5) Hamza Hendawi, "Crime Wave Grips Egypt, Absence of Police Blamed," Associated Press, April 5, 2011, http://www.msnbc.msn.com/id/42427900/ns/world_news-mideast_n_africa/t/crime-wave-gripseypt-absence-police-blamed/; Linda S. Heard, "Alexandrians Between 172 الهوامش Freedom and Anarchy," Arab News (Saudi Arabia), April 18, 2011, <http://arabnews.com/opinion/columns/article364923.ece?service=print>.

(6) Hannah Allam, "Leadership Vacuum in Suez Illustrates Egypt's Instability," McClatchy Newspapers, September 13, 2011, <http://www.mcclatchydc.com/2011/04/19/v-print/112444/leadershipvacuum-in-suez-illustrates.html>.

(7) Irfan Al-Alawi, "Egyptian Extremism Sees Salafis Attacking Sufi Mosques," The Guardian (London), April 11, 2011, <http://www.guardian.co.uk/commentisfree/belief/2011/apr/11/salafis-attack-sufi-mosques>.

(8) Yasmine Fathi, "Protests Against Christian Governor Escalate, Salafists Dominate," Al-Ahram Online (Egypt), April 18, 2011, <http://english.ahram.org.eg/NewsContent/1/64/10319/Egypt/Politics-/Protests-against-Christian-governor-escalate,-Sala.aspx>.

(9) Al-Masry Al-Youm, "Friday of Unity, People's Will," July 29, 2011, <http://www.almasryalyoum.com/en/node/481565>.

(10) Yoroslav Trofimov, "Egyptians Turn Against Liberal Protesters," Wall Street Journal, August 2, 2011, <http://online.wsj.com/article/SB10001424053111904292504576482563347097284.html>.

(11) Heba Hesham, "Nearly 90 Percent Trust SCAF to Lead Transitional Period, says Poll," The Daily News (Egypt), October 11, 2011, <http://thedailynewsegypt.com/people/nearly-90-percent-trust-scafto-lead-transitional-period-says-poll.html>

المراجع العربية :

1. بن علي يعد بإصلاحات ديمقراطية الجزيرة نت، 2011/1/14 م
2. الرئيس التونسي يتخلى عن السلطة ويغادر البلاد إلى جهة غير معلومة
3. احتجاجات ضد حكم مبارك لمصر واشتباكات عنيفة نيو يورك تايمز
4. معات النشطاء والمعارضين المصريين يبدأون "يوم الغضب" بتظاهرات في القاهرة، العربية.نت - تاريخ الولوج 25، يناير، 2011
5. "جمعة الغضب" في مصر: جموع المتظاهرين تتحدى حظر التجوال الذي تم تديده ليشمل البلاد كلها، بي بي سي العربية - تاريخ الدخول 14 مارس 2014.
6. "مبارك يتخلى عن مهام الرئاسة ويكلف القوات المسلحة بإدارة البلاد"، اطلع عليه بتاريخ 2011/2/11 م.
7. BBC News, يونيو 29, 2011, "Q&A: Morocco's referendum on reform" <http://www.bbc.co.uk/news/world-africa-13964550>
8. تعدى إلى الأعلى ل: أ ب ت إيران: قتلى وعشرات المصابين... حصيلة جمعة الغضب في الأحواز .جريدة الشرق الأوسط .تاريخ النشر: 2011-04-17 .تاريخ الولوج 2011-04-20.
9. سي إن إن بالعربية، 2011 .مشاركون على فيسبوك: عودة حلم الوحدة العربية .تاريخ الولوج 26 ايار 2011.
10. تعدى إلى الأعلى ل: أ ب ت سجن وزير الداخلية المصري السابق 21 عاما .البي بي سي العربية .تاريخ النشر: 2011-05-06 .تاريخ الولوج 2011-05-17.
11. الملايين بمصر يجددون مطالب الثورة .الجزيرة نت .تاريخ النشر: 2011-02-18 .تاريخ الولوج 2011-05-15.
12. مصر: النائب العام يطلب تجميد أرصدة مبارك وأسرته في الخارج.البي بي سي العربية .تاريخ النشر: 2011-02-21 .تاريخ الولوج 2011-05-26.

BIODATA

Assoc Prof Dr. Amani Ali ,Lecturer , UniMAP



Ph.D. Syariah and Judiciary (USIM)

M.A Syariah (Cairo University)

B.A of Law (Cairo University)

E-mail: amani.ali@unimap.edu.my

Research Interest

https://www.researchgate.net/profile/Amani_Elmetwa

Was born in CairoEgypt, Graduate from cairo university faculty of law, got diploma in education from Al Azhar University, worked as lawyer. Work as a lawyer in Egypt and Member of Egyptian Bar Association 1989 - Now Finished Master degree in islamic Law and judiciary.(1995-1996)

PhD in Syria and Judiciary 2004 - 2007 Islamic Science University Of Malaysia

Title of thesis :The Recent Issues in Marriage and Divorce and their affect to Family and Society (From the Fiqh Perspective), currently lecturer at UniMAP.

Aktive in resarch and hane a 11 Booke in many issiu since social .